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اسامی فیلم های بخش »نگاه نو« )فیلم 
های اول( سی و هشتمین جشنواره 

فیلم  فجر اعلام شد.

دوشنبه  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
شب! روابط عمومی جشنواره فیلم فجر، 
هیأت  آرای  جمع بندی  پایان  از  پس 

انتخاب بخش فیلم های سینمایی سی 
و هشتمین جشنواره فیلم فجر اسامی 
فیلم های بخش نگاه نو )ویژه فیلم اول 

کارگردانان( را به شرح زیر اعلام کرد:
آن شب )کورش آهاری(

بی صدا حلزون )بهرنگ دزفولی زاده(
پدران )سالم صلواتی(

پوست )بهمن ارک و بهرام ارک(
دشمنان )علی درخشنده(

روز صفر )سعید ملکان(
ریست )محمدرضا لطفی(

شنای پروانه )محمد کارت(
کشتارگاه )عباس امینی(

لباس شخصی )امیرعباس ربیعی(

اسامی فیلم های بخش »نگاه نو« جشنواره فجر38 اعلام شد؛

از »روز صفر« ملکان تا »شنای پروانه« کارت

»زینب«آموزگار
نبردروایتها
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خبری

صبح  که  ظریف  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
همتای  با  گفت وگو  و  دیدار  هدف  با  دیروز 
زبان  به  توییتی  در  شد  پکن  وارد  خود  چینی 
روز  آخرین  که  بسیار خوشحالم  نوشت:  چینی 
از سال۲۰۱۹ را با دوستان چینی خود در پکن 
گذراندم و همچنین به استقبال اولین روز۲۰۲۰ 

در پکن می روم.
وی افزود: برای دوستان چینی ام نیز سال نو، شاد و 

فرخنده ای را آرزو می کنم.
»محمد جواد ظریف« و »وانگ یی« وزیران خارجه 
ایران و چین ظهردیروز- سه شنبه در پکن با یکدیگر 

دیدار و بر گسترش همکاری ها تأکید کردند.

روابط  برقراری  به  اشاره  با  دیدار  این  در  ظریف 
استراتژیک میان تهران-  پکن گفت: ارتقاء روابط 
دوکشور به سطح راهبردی، بیانگر اشتیاق تهران و 

پکن برای افزایش تعاملات و روابط است.
وی  با اظهار خرسندی از حضور در چین گفت: اینکه 
در آخرین روز سال۲۰۱۹ با شما و  روزگذشته نیز با 

سرگئی لاوروف -وزیر خارجه روسیه- دیدار داشتم 
مایه خوشبختی است.

وزیر امور خارجه ایران با اشاره به چهارمین سفر خود 
به چین در سال۲۰۱۹ گفت: این سفرها نشان دهنده 
راهبردی  دیدگاه  کشور  دو  رهبران  که  است  آن 

نسبت به روابط با چین دارند.

رضا شاعری

می جوشید،  قُل قُل  و  بود  راه  به  باذن الله... سماور 
لرگان  روستای  تابستان  دلچسب  خنکای  توی 
چای می نوشیدیم و باباحاجی سر حرف آمده بود، 
گاهی به قسمت هایی می رسید که تعریف می کرد 
از خودش، لبخند گرمی می زد و قند گوشه لبش را 
در انگشت می گرفت و می گفت: الان فکر می کنی 
من از خودم می گویم این حرف ها را.. . بعد دوباره 
قند را می گذاشت در دهان و چای را هُورتی سر 

می کشید.
و  مدیریت  دوران  از  خاطراتش  از  دیگر  یکی  بعد 
فرماندهی اش در ناجا و کمیته را برایم روایت می کرد.

اول
اداره نیرویی داشتم که لباس نظامی اش را  -توی 
درست نمی پوشید از گِت شلوار بگیر تا...، چندباری 
تذکر داده بودم که لباست را درست کن. مراسم 

مهمی در پیش داشتیم ، گفتم:»این آخرین تذکرِ«!
و  آداب  رعایت  بدون  جوان  دومِ  ستوان  صبح،   
روی  فتحه  قید  و  مازنی  لهجه  )با  آمد.  تذکراتم 
سین بخوانی( سَیّد هم بود، صدایش کردم گفتم 
بیا. آمد و یک سیلی آبدار زدم توی صورتش! جوان 

خورد زمین و... 
چند روز بعد دیدم آقای مسئول عقیدتی سیاسی 
استان زنگ زد دفترم و گفت چه شده؟ من هم گفتم 
هر جای این عالم قرار است محاکمه ای باشد بگویید 
من می آیم! ما اینجا کارمان جدی است، کار مردم 

روی زمین مانده، وقت برای ناز کشیدن نداریم، اگر 
هر کس تمَرّد کند عاقبتش همین است. آقاسید 
را هم همان جا نگه دارید. من نیروی بی نظم نمی 
عقیدتی  مسئول  آقای  و  گفتم  را  این ها  خواهم... 
پشت تلفن خنده اش گرفته بود. اخلاقم را خوب 

می شناخت.
چندسال پیش همان جوان ستوان دوم من را دید و 
رویم را بوسید و احترامم کرد گفت من اشتباه کردم 
هم در یگان هم از باب شکایت، اما آن سیلی شما 

متحولم کرد!

دوم
با استاندار جلسه داشتیم، یک آقای سرهنگ دومی 
کنارم نشسته بود و باید گزارش ارائه می کرد اما 
در طول ارائه کلا در حال پاچه خواری بود، وسط 
درست  می گویند  که  این هایی  آقا  گفتم  جلسه 
نیست از مشکلات امنیتی و کمبود امکانات استان 
زیر  دو،  آقای سرهنگ  گفتم وسط صحبت هایم 
میز می زد به پای من که نگو حاجی! نگو! دستش 

می لرزید...
اما باباحاجی هرآنچه درست و لازم بود به استاندار 
و... گفته بود هیچ اتفاقی هم برای میز و جایگاهش 

نیفتاد.
اینطوری اند،  خودساخته  آدم های  معتقدم  اساساً 
اقتدارشان از شخصیت شان نشأت گرفته، نهَ از میزی 

که با انتصاب و بندبازی به آن رسیده اند.
»بدیهی است که همه بندباز نیستند اما بندبازها 

بیشترند!«
بابابزرگ برای خرید  راستی اخیراً هم شنیدم که 
کت شلوار وقتی وارد مغازه شده یکی از نیروهای 
قدیمی اش او را می بیند، آقای نیرو فرمانده سابقش 
را که بابابزرگ قصه ماست، حسابی تحویل می گیرد. 
باباحاجی که می دانید کلاً اعصاب ندارد، نه اینکه فکر 
کنید سیلی زده بود به بنده خداها، نه! فقط حال 

اما قصه جایی  نداشته؛  و حوصله درست حسابی 
جذاب تر می شود که وقتی هم خواسته پول پارچه 
کت را حساب کند کاشف به عمل می آید که همان 
آقایی که نیروی سابقش بوده پول پارچه را حساب 

کرده و رفته بود.
سومینش که مهم تر بود این آخر می گویم.

گفتم آدم های خودساخته همیشه برایم خیلی مورد 
اهمیت بوده اند. خیلی سال است که گول دَبدَبه، کبکه 
آدم ها، میز و ریاستشان و ثروتمندی شان را نخورده ام، 
بیشتر روند زندگی آدم ها و ویژگی های شخصیتی شان 
برایم حائز اهمیت بوده، شاید تعداد این آدم هایی که 
گفتم بیشتر از انگشت دستم تجاوز نکند. حاج عیسی 
خسروی یا همان باباحاجی؛ پدربزرگ دوست داشتنی 
که  به خصوص  دارم.  ارادت  او  به  و  است  همسرم 
هم سن و سالِ پدر خدا بیامرزم است و زندگی شان 

در خیلی از وجوه شباهت هایی دارد.
از ویژگی های پدربزرگ قصه ما همین بس که در 
او بوده که وضعیت  اغلب دوران زندگی اش، این؛ 
و شرایط زندگی آدم های اطرافش را تغییر داده، 
که  بوده  آدم هایی  دسته  آن  از  او  اینکه  ضمناً 
وضعیت پیش از انقلابش با وجود کسب و کار آزاد 
)اولین نمایندگی اره برقی اشِتیل در شمال کشور( 
خیلی بهتر از بعدش بوده، اما خب اندیشه و نگرش 
خاصش باعث شد تا دست از آن زرق و برق بکشد 
و برود تا امنیت مردم را فراهم کند. که فرزندانش 
در راه دفاع از این کهن بوم و بر یکی شهید شود 

و یکی جانباز...
همین می شود که آدم هایی مثل شهیدعباسعلی 
ناطق نوری نمی توانستند او را و اثرگذاری اش را 
نادیده بگیرند. وقتی هم انقلاب شد اولین جایی 
که حضور یافت در منزل باباحاجی بوده، می گفت 
با هم خیلی  نوری آمدیم تهران  ناطق  با شهید 
جاها رفتیم همه جا احترامم می کرد، به من که 
تمایلی به زندگی در تهران نداشتم تأکید کرد بروم 

نور و مسئولیت کمیته شهر را با کمک افراد مؤثر 
به عهده بگیرم.

برای باباحاجی به پیشنهاد من و همسرم و به همت 
بزرگترهای دیگر و جوانترهای خانواده تولد گرفتیم تا 
حال و هوایش عوض شود. پدر خودت باشد، پدر یا 
پدربزرگ همسرت، خیلی فرقی نمی کند، مهم این 
است که آن پدر عمری زحمت کشیده و حالا جزیی 
از سرمایه های معنوی ما هستند، مهم این است که 
دل های یکدیگر را شاد کنیم. حالا اگر پیر غلام اهل 
بیت)ع( باشد و پدر شهید که چه بهتر... 8 سال عمر 
کمی نیست، خصوصاً آن ها که از لحظه لحظه اش 

استفاده کرده اند.
حاج عیسی چه وقتی در روستا بوده چه وقت کاسبی 
در شهر، چه وقت فعالیت انقلابی، چه در وقت جنگ، 

چه وقتی که فرمانده یک شهر شده اثرگذار بوده...
 مهربان است حتی وقت هایی که عصبانی می شود 
و ابرو در هم می کشد. )عصبانی می شود و ما ادراک 

عصبانی...(
وجود  با  هنوزم  گرفته،  را  خیلی ها  دست  پیرمرد 
کهولت سن محل رجوع است، خودش یک پا تاریخ 
شفاهی شهرستان نور در مازندران است. از آن هایی 
بوده که مسئولیت اجتماعی را به درستی فهمیده و در 

جای جای زندگی اش مشهود است.
در فیلم ایستاده در غبار، دیالوگی هست که خیلی 
بروجردی  شهید  می گوید  راوی  دارم؛  دوستش 
گوهرشناس خوبی بود، از میان این همه نیروهایی 
برای  را  متوسلیان  بودند،  آموزش  حال  در  که 
فرماندهی کردستان برگزید. راستش همه آن نیروها 
فرمانده شدند اما باید متوسلیان فرمانده کردستان 
می شد. از نظر من بابابزرگِ فرمانده، از همان آدم 
هاست که برخی گوهرش را دیدند و شناختند و از 
اثرگذاری اش هم خودشان و هم مردم بهره بردند. 
راستی ما چقدر آدم های مؤثر در اجتماع مان را به 

درستی می شناسیم؟

خبر اول
امیدواریِ ظریف به تحولِ روابط ایران و چین در 2020

برقراریروابطاستراتژیک
میانتهران-پکن

یادداشت اول

»محمد جواد ظریف« وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران که به چین سفر کرده است اظهار 
امیدواری کرد در سال ۲0۲0میلادی، تحولات پایداری در زمینه روابط راهبردی جامع میان ایران 

و چین صورت بگیرد.

#پیرمرد_چشم_ماست؛

آخرین بار کِی پدربزرگت رو خوشحال کردی؟
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3 شهری

خانه های باغ آذری انبار و بارانداز 
بازار شده است

یک عضو شورای اسلامی شهر تهران گفت: متأسفانه 
خانه های منطقه1۶ تهران به عنوان انبار و کارگاه و به 

نوعی بارانداز بازار استفاده می شود.

احمد  همشهری،  از  نقل  به  هوادار  دنیای  گزارش  به 
مسجدجامعی در جلسه علنی روزسه شنبه شورای شهر 
تهران پس از ارائه گزارش شورایاری محله باغ آذری، بر 
بازدید اعضای شورای شهر تهران از منطقه۱۶ شهرداری 
تأکید کرد و با ابراز نگرانی نسبت به آسیب های اجتماعی در 
منطقه۱۶ تهران، از دریافت گزارش های متعدد و شکایات 
شهروندان درباره آشپزخانه های تولید مواد مخدر صنعتی 
این منطقه شاهد هستیم که  این منطقه، گفت: در  در 
توسعه ملی، توسعه محلی را تحت الشعاع قرار داده است 
و آسیب های اجتماعی، شرایط زندگی را برای اهالی سخت 

کرده است.
وی با بیان این که تعداد کودکان کار در منطقه۱۶ تهران 
معرفی  کار  ۹۰کودک  تاکنون  گفت:  است،  توجه  قابل 
شده اند و باید تدبیری برای عدم رشد این تعداد کودک کار 

در محله اندیشیده شود.
الهام فخاری -عضو شورای شهر تهران- نیز موضوع معتادان 
متجاهر در محله باغ آذری که از سوی شورایاری این محله 
به عنوان ابَرَمشکل باغ آذری عنوان شده است را موضوعی 
حاکمیتی و فراتر از مسئولیت های مدیریت شهری دانست و 
از مسئولان دولتی و انتظامی خواست تا نسبت به ساماندهی 

معتادان متجاهر در محله باغ آذری اقدام کنند.
وی وجود تنها یک مرکز پرتو برای مهارت آموزی کودکان کار 
در محله باغ آذری را کافی ندانست و خواستار افزایش این 
مراکز توسط سازمان بهزیستی و وزارت کار، تعاون و رفاه شد.

وجود 30هزار میلیارد تومان بدهی 
ثبت نشده در شهرداری تهران

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر تهران گفت: 
بدهی های ثبت نشده یکی از مشکلات شهرداری است 
و 30هزار میلیارد تومان بدهی ثبت  نشده شناسایی 

شده است.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از مهر، صبح دیروز در جلسه 
علنی شورای اسلامی شهر تهران، تقاضای کمیسیون برنامه و 
بودجه مبنی بر »تحقیق و تفحص از شهرداری تهران پیرامون 

بدهی ۶۹هزار میلیارد تومانی« مورد بررسی قرار گرفت.
بهاره آروین در توضیح این درخواست گفت: ۱۷نفر امضاءکننده 
این طرح در صحن شورای شهر تهران بودند. این طرح طبق 
قانون به کمیسیون برنامه و بودجه ارجاع شد و کمیسیون در 

سه نوبت از شهردار تهران گزارش درخواست کرد.
به گفته سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر 
تهران، بررسی و مقایسه تطبیقی مدیریت کنونی شهرداری 
از  اعم  شهرداری  بدهی های  بررسی  بدهی ها،  موضوع  در 
شهریور۹۶،  تا  وابسته  سازمان های  و  شرکت ها  و  مناطق 
میزان انطباق این بدهی ها با مجوزهای شورای شهر و بررسی 
مطالبات شهرداری از اشخاص حقیقی و حقوقی از جمله موارد 

درخواست شده از شهرداری تهران بود.
وی با بیان اینکه در سالیان گذشته از بابت بدهی ها مجموعاً 
دو مشکل جدی متوجه شهرداری تهران است، گفت: یکی از 
این مشکلات بدهی هایی است که ثبت و ضبط نشده چراکه 
این ۶۹هزار میلیارد تومان بدهی حاوی ۳۰هزار میلیارد تومان 

بدهی ثبت نشده است .

قانون  در  گفت:  کرج  شهر  شورای  رئیس 
هوای پاک وظیفه همه دستگاه ها مشخص 
شده است و برای خارج شدن از بحران باید 

این قانون باید اجرا شود.

به گزارش دنیای هوادار، اکبر سلیم نژاد با بیان 
اینکه هوای پاک مایه شادمانی زندگی است که 
نیاز به آن بیش از نیاز به غذا و آب است، گفت: 
با توجه به آسیب هایی که هرساله عده زیادی از 

مردم از آلوده بودن هوا می ببینند، به نظر می رسد 
از  برای جلوگیری  ملی  و  اساسی  برنامه ریزی 

تکرار آلودگی هوا اندیشیده شود.
این مسئول تصریح کرد: در قانون هوای پاک 
وظیفه همه دستگاه ها مشخص شده است و 
برای خارج شدن از بحران باید این قانون باید 

اجرا شود.
رئیس شورای اسلامی شهر کرج افزود: باید با 
اقداماتی  دخیل  ارگان های  سایر  برنامه ریزی 

انجام داد تا شهر و شهروندان در برابر آلاینده ها 
مصون بمانند.

سلیم نژاد ادامه داد: مشکل آلودگی هوا در کرج 
و سایر کلان شهرها در ایران یکی از تهدیدهای 
جدی برای سلامت شهروندان است که عوامل 
مختلفی در آن سهیم اند؛ وسائل نقلیه کهنه و 
غیراستاندارد، کیفیت سوخت  غیراستاندارد و 

آلودگی که بر اثر کارخانه ها ایجاد می شود.
 وی تأکید کرد: برای رفع آلودگی هوا نیاز به 
مشارکت همگانی است و مردم نیز باید به جای 
ناوگان  از  تک سرنشین  و  شخصی  خودروی 

حمل ونقل عمومی استفاده کنند.
سلیم نژاد خاطرنشان کرد: شهرداری در راستای 
وظایف ذاتی خود اقدام به بازسازی و بهسازی 
و  است  تاکسیرانی کرده  و  اتوبوسرانی  ناوگان 
در این راستا تا پایان سال جاری ناوگان عمومی 

نوسازی و تجهیز می شود.
کرج؛  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  گفته  به 
نوسازی حمل و نقل عمومی، افزایش طرح های 
کاهش  در  نیز  فنی  معاینه  مراکز  و  ترافیکی 

آلودگی هوا مؤثر است.

سلیم نژاد:

داشتن هوای پاک و سالم حق همه است

انتقاد

مهرداد تیموری
مدیر مسئول

گویند در کربلا می ماند اگر زینب نبود. گویند اگر 
عباس علمدار نبرد شمشیرها در کربلا بود زینب 
علمدار نبرد روایت ها در کاروان اسرا بود. گویند 
زینب آرام کودکانی بود که ناله های العطش شان 
زمین کربلا را هم به زجه انداخته بود. گویند 
اگر زینب نبود قصه به سر رسیده کربلا به سر 
منزلی نمی رسید. گویند و گویند و گویند از تمام 

پاکبازی های زینب و درست هم می گویند اما...
در این جدال تمام عیاری که امروزه شیاطین و 
سلاخین تمام دوران یکجا بر این خاک متبرک به 
نام سید الشهداء تحمیل کرده اند از زینب گفتن 
کافی نیست. از زینب نباید فقط گفت. از زینب 
نباید فقط شنید. زینب را باید هجی کرد. زینب را 
باید جاری کرد؛ زینب را باید زندگی کرد... امروز 
زینب فقط اسطوره صبر و مقاومت نیست. امروز 
زینب فقط آرام دل رقیه نیست. امروز زینب فقط 
مونس برادر نیست. امروز حتی زینب فقط الگوی  
زنان هم نیست. امروز زینب آموزگار نبرد ماست 
در جنگ روایت ها. امروز زینب برای ما قطب 
نماست در این فتنه سیاه که دشمنان با سلاح 
رسانه های پلیدشان پیش می برند. امروز باید 
آنان که می توانند و صاحب رسانه هستند زینب 
برایشان تعین کننده و الهام بخش باشد. امروز 

هرکس که می تواند قلمی بردارد یا رسانه ای 
دارد باید صدای اولاد خلف قتله کربلا باشد در این 
خاک اهورایی. صدای مظلومیت ملت حسین در 
کشور عاشقی. صدای ملتی که ایستاده بر حقانیت 
آنچه برترین اولاد آدم بر سر آن سر ها بر نیزه 
داد. امروز کار زینبی کردن یعنی اینکه نگذاریم 
جای جلاد و قاتل در تندباد فتنه های رسانه ای 
اشقیاء عوض شود. امروز کار زینبی کردن دلگرم 
می کند دل آنانی که دل در گرو حسین داده اند 
و بر صراط عباس علم مقاومت بر دوش گرفته اند.
امروز تولد زینب کبری )س( است و زینب را باید 
دوباره شنید و  دوباره دید و دوباره شناخت چرا 
که امروز  زینبی بودن برای این است که کربلایی 
تکرار نشود با حیله اشقیا و قطعا چنین تولدی 
چه نیکو تولدی است برای ما. مبارک باشد تولد 

شیر زن راوی کربلا زینب کبری )س(...

»زینب«آموزگار
نبردروایتها

حرف روز
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رضا تواضعی

روسیه  و  ایران  بین  مشترک  دریایی  مانور 
خبرسازی های  عظیم  سیل  زیر  دی ماه  در 
شبکه های خبری غرب علیه کشورمان سوخت 
و کمترکسی از مردم از اهمیت این رویداد باخبر 
شد. رویدادی که در محافل سیاست سازِ غربی 
غوغایی برپا کرد و هشداری که این رویداد برای 
آن ها داشت، چونان پتکی بود که بر چینشِ 

میز سیاست های جهانیِ آن ها فرود آمد و نگاه 
آن ها را به نقشی که ایران در سیاست های کلان 
جهانی برای خود درنظرگرفته به کلی دگرگون 
کرده و ایران را نهَ به عنوان یک بازیگر مهم که 
جهانی  سیاست گذاری  در  اصلی  بازیگر  یک 

مطرح کرده است.
کمی  را  موضوع  اهمیت  برایتان  بگذارید 
واکاوی کنم. دریای عمان و تنگه هرمز یکی 
که  است  آبراه هایی  و  تنگه ها  حیاتی ترین  از 
حداقل ۳۰درصد انرژیِ دنیا از آن می گذرد و 
اروپا به عنوان مهمترین متحد جهانی آمریکا 
حیات و مماتش به این انرژی که از این آبراه ها 
می گذرد، وابسته است؛ اما چرا اینطور است؟ باز 
هم باید توضیح مختصری دهم. اروپا سه  راه 
برای تأمین انرژی دارد. یکی از کریدور شرق 
است که منظور نفت و گاز روسیه است که البته 

اروپایی ها سال ها است به دنبال خلاصی از آن 
هستند؛ چرا که روس ها هربار به دلایلِ مختلف 
سیاسی، شیر فلکه آن را شل و سفت می کنند 
و بحرانی تازه برای اروپا ایجاد می کنند. شاهراه 
درگیری بین اروپا و روسیه هم در این کریدور، 
»اوکراین« است که در لای چرخ های این چرخ 
جنگ انرژی بین روسیه و اروپا، هرچندسالی 
پذیرای انقلابی رنگی و حتی جنگ داخلی بوده 
است. این جنگ آنقدر بالاگرفته که در آخرین 
راه  به  اوکراین  در  غرب  که  رنگی ای  انقلاب 
انداخت، روسیه عنان از کف داد و متوسل به 
زور عریان شد و نه تنها از شورشیان روس گرای 
اوکراین در شرق این کشور حمایت نظامی کرد 
که شبه جزیره کریمه را هم از اوکراین جدا کرد 
و به خاک خود الحاق کرده و اگر این زد و خورد 
بالا بگیرد قطعاً روسیه از جدا کردن یک سومِ 

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

ایراندرجمعاربابانجدیددریاها
بازیگرِ بازیِ بزرگان بودیم

بحث روز
»سیده حمیده زرآبادی«:

عملکرد خوب بانوان موجب افزایش 
اعتماد به مدیریت آنان می شود

سیده حمیده زرآبادی -نماینده مردم قزوین در مجلس 
شورای اسلامی- در نشست هم اندیشی بانوان عضو 
شوراهای اسلامی شهرهای استان قزوین گفت: عملکرد 
بانوان در جایگاه های مختلف، موجب افزایش اعتماد و 

کاهش نگاه های سلیقه ای به مدیریت آنان می شود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی شورای 
اسلامی شهر قزوین، زرآبادي در این نشست، با بیان این 
مطلب که حضور بانوان در حل مشکلات غیرقابل انکار است، 
افزود: نظم، دقت و صداقت در کارها از ویژگی های بارز بانوان 
و فرصتی مغتنم است و اگر از این فرصت، بهره برداری شود 

اثربخشیِ کارها بیشتر می شود.
زرآبادی خطاب به بانوان حاضر در این نشست گفت: اکنون 
که فرصت نقش آفرینی مهیا شده است، باید از آن به بهترین 

شکل ممکن استفاده کرد.
نماینده مردم قزوین در مجلس شورای اسلامی با بیان این 
مطلب که برگزاری چنین نشست هایی به تبادل تجربیات و 
در کمک به یکدیگر نقش مهمی ایفاء می کند، به ضرورت 
اعتماد به عملکرد بانوان، اشاره کرد و گفت: هرجا سخن 
از مدیریت بانوان می شود، موضوع شایستگی نیز مطرح 
می گردد؛ اما باید به این نکته توجه کرد که شایستگی بانوان 
در عرصه های مختلف اثبات شده است که آمار قبولی های 

آزمون ورودی دانشگاه ها گواه این ادعاست.
شورای  مجلس  در  آبیک  و  البرز  قزوین،  مردم  نماینده 
اسلامي خواستار ایجاد بسترهای لازم برای تحقق مدیریت 

بانوان در شهرداري شد.
وی یادآور شد: زنان و مردان باید دوشادوش یکدیگر در 
عرصه های مختلف جامعه نقش آفرینی کنند ؛ زیرا جامعه 

متشکل از بانوان و مردان است.

بانوان و سیاست

»سخنگوی وزارت امور خارجه«:
آلمان چشم خود را بر مداخلات 

غیرقانونی آمریکا بسته است
سخنگوی وزارت امور خارجه ادعای تلاش برلین برای 
ایفای نقش مؤثر در مسیر صلح و ثبات را مورد تردید 
قرار داد و گفت: این کشور چشم خود را بر مداخلات 

غیرقانونی آمریکا در منطقه بسته است .

سید عباس موسوی روز گذشته در حساب کاربری خود در 
توییتر نوشت: »آلمان در حالی با خطا و دروغ ایران را به 
بی ثبات کردن منطقه متهم می کند که چشمان خود را در 
مقابل مداخلات غیرقانونی آمریکا به عنوان مهمترین عامل 

بی ثباتی غرب آسیا بسته است.«
 وی اضافه کرد: »تداوم اینگونه مواضع، ادعای تلاش برلین 
برای ایفای نقش موثر در مسیر صلح و ثبات را مورد تردید 

جدی قرار می دهد.«
سیاست های  به  توجه  بدون  آلمان  خارجه  امور  وزارت 
مخرب و تجاوزکارانه آمریکا و کشورهای غربی در خاورمیانه 
مدعی شد که ایران سیاست منطقه ای خود را تغییر دهد. 
وزارت امور خارجه آلمان با چشم پوشی از حضور غیرقانونی 
نظامیان آمریکا در عراق و حمایت از تروریسم در این کشور، 
افزود: افزایش شمار حملات گروه های نظامی غیردولتی، 

امنیت و ثبات عراق را به خطر می اندازد.
صفحه توییتر وزارت امور خارجه آلمان مدعی شد که ایران 

باید سیاست منطقه ای خود را تغییر دهد.

سیاست خارجی

و  دفاع  وزارت  جامع  همکاری  تفاهم نامه 
پشتیبانی نیروهای مسلح و دانشگاه آزاد در 
راستای سند توسعه و اقتدار علمی و عملی 
کشور و برای استفاده بهینه از ظرفیت ها و 

امکانات علمی متقابل امضاء شد.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از دانشگاه آزاد، 
این تفاهم نامه برای ایفای نقش مؤثر در تحقق 

الگوی اسلامی ایرانی، پیشرفت و پیشبرد اهداف 
گام دوم انقلاب اسلامی و در راستای سند توسعه 
و اقتدار علمی و عملی کشور با بهینه سازی و 
ارتقای توان آموزشی و پژوهشی با اتکاء به تعامل، 
اشتراک و بهره مندی از ظرفیت های متقابل، با 
حضور وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح و 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی به امضاء رسید.
این تفاهم نامه برای استفاده بهینه از ظرفیت ها و 

امکانات علمی و توسعه همکاری در زمینه های 
آموزشی، پژوهشی، فناوری، دانشجویی و ارائه 
نیروهای  خانواده های  و  کارکنان  به  خدمات 
مسلح به منظور برطرف کردن نیازها و پیشبرد 
برنامه ها و فعالیت های مکمل و مشترک به امضاء 

رسید.
تبادل اطلاعات علمی، تحقیقاتی و مشاوره ای 
نیاز متقابل، تعریف و هدایت پروژه های  مورد 

تفاهم نامه همکاری جامع وزارت دفاع و دانشگاه آزاد امضاء شد
هدایت پروژه ها با رویکرد مرزشکنی دانش های نوظهور

خبر روز
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دیگر از خاک اوکراین که همین حالا هم در 
اوکراین  شرق  روس گرای  شورشیان  اختیار 
است حمایت خواهد کرد و چه بسا نیم نگاهی 
به بندر »سواستوپول« به عنوان حیاتی ترین بندر 
اوکراین در کرانه دریای سیاه داشته باشد که با 
کمک شورشیان شرق اوکراین از اوکراین جدا 
کند و این به معنیِ تهدید عمیق ناوگان دریای 
ناتو خواهد بود و معادلات پیچیده تری  سیاه 
را در بحث کریدور انرژی در شرق اروپا ایجاد 
خواهد کرد که باعث می شود توجه اروپایی ها به 
راه دوم یعنی کریدور جنوب جلب شود. جایی 
که نفت غرب آسیا )خاورمیانه( از آنجا توسط 
آبراه ها و بعضاً راه های زمینی به اروپا می رسد. 
اروپایی ها خط لوله باکو جیهون را در شمال 
این کریدور دارند که آن جا هم از گزند روس ها 
در امان نیست و گرچه از خاک ترکیه به عنوان 
متحدشان در ناتو گذر می کند اما دو اشکال 
عمده دارد؛ یکی اینکه گازی که از آن جا گذر 
می کند به شدت کم است و نیاز چندانی را از 
اروپا برطرف نمی کند و دوما حکومت ترکیه 
یک حاکمیت سرکش است که بارها برای باج 
خواهی از اروپا خیز برداشته و هر بار به دلیلی، 
حال انرژی و یا مهاجرین- اروپایی ها را سرکیسه 
کرده است و البته رابطه خوبی هم با روس ها در 
این چندساله به هم زده که این خود معادلات 
این مسیر انرژی را برای اروپایی ها پیچیده تر و 
غامض تر کرده است. خط لوله تپی هم که قرار 
بود از افغانستان و پاکستان بگذرد و گاز آسیای 
میانه را به اقیانوس هند برساند اساساً از روی 
کاغذ فراتر نرفته که آن جا هم ایران، روسیه، 
هند، پاکستان و آمریکا در حال کشمکش اند 
و  ناامنی و عدم ثباتِ سیاسی و مسائل دیگر 
باعث شده این خط انتقال انرژی صرفاً به عنوان 
یک رؤیای سیاسی باقی بماند. اما اصلی ترین 
منابع  در کردیور جنوب، در کشورهای حوزه 
وصل  دریایی  مسیر  به  که  است  خلیج فارس 
است. یعنی انرژی در قالب نفت و گاز از این 
کشورهای حاشیه خلیج فارس از طریق مسیر 
از  که  مسیر  این  در  می رسد.  اروپا  به  دریا 
خلیج فارس شروع می شود و به دریای مدیترانه 
ختم می شود، سه تنگه و آبراهه مهم وجود دارد 
)تنگه هرمز- تنگه باب المندب و کانال سوئز( 
که بر دوتای آن ایران مسلط شده است و این 
باعث شده غربی ها به فکر یک مسیر دیگر برای 
انتقال انرژی به اروپا بیفتند که آن هم مسیر 
زمینیِ عراق و سوریه بود که آن هم با دخالت 

ایران و روسیه متوقف شده است.

کردیور انرژی دیگری هم که برای اروپا وجود دارد 
»کردیور غرب« است که همان نفت آمریکاست 
که آن هم اشکالات خاص خود را دارد. اول اینکه 
آمریکا اگر بخواهد نفت اروپا را تأمین کند یا باید 
از نفت شیل )نفت صخره ای( استفاده کند که 
بسیار گران است و این یعنی نفت بالای ۹۰دلار 
برای اروپا )در خوشبینانه ترین حالت( که تازه آن 
هم نمی تواند تمام انرژی مورد نیاز اروپا را تأمین 
کند و یا اینکه آمریکا سراغ نفت آلاسکا برود 
که آن هم نفت پرُهزینه ای است و مشکلات 
زیست محیطی بسیاری را اتفاقاً هم برای اروپا 
و هم برای آمریکا ایجاد می کند و با توجه به 
اینکه اروپایی ها سیاست های زیست محیطی را 
چماقی برای اهداف سیاسی شان در کشورهای 
دیگر کرده اند، یک باگ و خطای بزرگ در این 
سیاست های آن ها علیه کشورهای هدف، ایجاد 

می کند.
می بینید که وضعیت اروپا کماکان آن ها را به 
نفت ارزان منطقه غرب آسیا محتاج کرده است؛ 
جایی که ایران با سیاست های مخالف غرب، 
غربی ها را به هم ریخته و غربی ها به دنبال ایجاد 

تغییر مشی در حاکمیت آن ها هستند.

»چین« این وسط چکاره است؟
چین مانند اروپا بیشتر انرژی اش را از همین 
مسیر و کشورهای حاشیه خلیج فارس تأمین 
می کند؛ با این تفاوت که سفره های بزرگ انرژی 
در دریای جنوبی چین یافت شده و چین در 
حال ایجاد هژمونی در آن منطقه و کشمکش با 
کشورهای پیرامونی آن است. کشورهایی چون 
ژاپن، کره جنوبی، فیلیپین، تایلند و... که غالباً 
هم پیمانِ آمریکا و غرب هستند و در راه ایجاد 
این منابع به شدت در حال  بر  هژمونی چین 
نشان دادن چنگ و دندان به چین هستند، آن 

هم به پشتیبانی غرب!
یکی از بزرگترین اهرم های فشار غرب بر چین 
در این نبرد دریای جنوبی چین، قطع صدور 
انرژی از سوی کشورهای حوزه خلیج فارس به 
چین است؛ چرا که این کشورها، منهای ایران 
همگی نوکران غرب هستند و این می تواند یک 
کابوس عظیم برای چین باشد. چین تا به امروز 
فقط با برگ کره شمالی و احتمالِ حمله نظامی 
به تایوان در مقابل این تهدید ایستادگی می کرد 
اما حالا که ایران توانسته هژمونی بیشتری بر 
از مسیر کردیور  انرژی  آبراه های حیاتی صور 
جنوب ایجاد کند و نشان داده در صورت چنین 
تحریمی علیه چین تنها کشوری خواهد بود که 

نمی گذارد چینی ها بدون انرژی بمانند؛ چین را 
به صرافت حفاظت از این فرصت به دست آمده 

انداخته است.
حال شاید با این توضیحات بسیار خلاصه شده 
باشد  واضح شده  عزیز  برای شما خوانندگان 
و  »روسیه«  »ایران«،  بین  مشترک  مانور  که 
»چین« در دریای عمان، چه پیام بزرگی برای 
غرب خواهد بود و چه میزان نشان دهندۀ تغییر 
که  است  انرژی  محور  معادلات جهانی حول 
در حال شکل گیری است. معادلاتی که کشور 
اهورایی ایران در بطن آن قرار گرفته است و 
به غرب نشان می دهد دیگر دوران تسلط آن ها 
بر مسیرهای انرژی تمام شده و بزرگان دیگری 
آینده  در  انرژی  مسیرهای  اربابان  است  قرار 

جهان شوند.

از سوی رئیس قوه قضائیه؛
دستورالعمل رسیدگی به 
پرونده های معوق ابلاغ شد

تعیین  و  معوق  پرونده های  به  دستورالعمل رسیدگی 
تکلیف فوری آن ها از سوی رئیس قوه قضائیه ابلاغ شد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از مرکز رسانه قوه قضائیه، 
دستورالعمل رسیدگی به پرونده های معوق و تعیین تکلیف 
به  و  دادرسی  اطاله  رفع  ضرورت  براساس  آن ها  فوری 
استناد ماده۳ قانون آیین دادرسی کیفری، مصوب۱۳۹۲ 
با اصلاحات و الحاقات بعدی و شاخص های توسعه حقوقی 
و قضایی موضوع بند »د« ماده۱۱۳ قانون برنامه پنج ساله 

ششم توسعه جمهوری اسلامی ایران، ابلاغ شده  است.
پرونده های  قرار  است  این دستورالعملِ ۹ماده ای،  طبق 
تشکیل شده قبل از  اول مهرماه سال جاری تا پایان امسال 

رسیدگی شود.
رئیس قوه قضائیه در دستورالعمل رسیدگی به پرونده های 
معوق و تعیین تکلیف فوری آن ها، رؤسای کل دادگستری 
استان ها و رؤسای تمامی واحدهای قضایی را موظف کرده 
است ظرف مدت۱۰روز از ابلاغ این دستورالعمل، فهرست 
پرونده های موضوع این دستورالعمل را به تفکیک واحد 
قضائی، شعبه، نوع پرونده و تاریخ تشکیل پرونده تهیه و 
اقدامات و تدابیر مدیریتی لازم از جمله موارد زیر را عملیاتی 

و اجرایی کنند.
رئیسی همچنین از دادستان ها خواسته است تا برای بررسی 
موانع رسیدگی پرونده های مانده در برخی شعب دادسرا 
اقدامات لازم از قبیلِ اعزام معاونان به شعب تحقیق و مراجع 
انتظامی و امنیتی و تشکیل جلسه با کارشناسان را انجام و 
تمامی پرونده های مشمول این دستور العمل را بررسی کنند 
و در جهت تسریع در رسیدگی راهکار لازم اتخاذ و نظارت 
قانونی اعمال تا نسبت به تعیین تکلیف پرونده ها اقدام شود.
رئیس دستگاه قضا از دادگاه های تجدید نظر خواسته است 
تا علاوه بر اقدامات مندرج در بندهای این دستورالعمل 
رهبری  معظم  مقام  اخیر  اذن  قانونی  ظرفیت های  از 

مدظله العالی استفاده کنند.
است  مکلف  راهبردی  معاونت  دستورالعمل،  این  طبق 
مربوط  دستورالعمل  برابر  وری  بهره  پرداخت  بر  علاوه 
برای پرونده های معوقه یادشده بر اساس گزارش عملکرد 
استانی بهره وری جداگانه ای اختصاص دهد و مبالغ مزبور 
در سه ماهه پایان سال باعنایت به نظر دادستان ها و رؤسای 
واحدهای قضایی و تأیید رئیس کل دادگستری، بر اساس 
آمار عملکرد قضات و کارکنان پرداخت شود. همچنین از 
همین محل از شعبی که با عملکرد مناسب در طول سال 

فاقد پرونده معوقه بوده نیز تقدیر شود.
براساس تکلیف ابلاغی از سوی رئیس قوه قضائیه، قرار است 
دیوان عالی کشور و دادستان کل کشور نیز ضمن نظارت 
مستمر بر رسیدگی عادلانه توأم با دقت و سرعت دادگاه ها 
و دادسراها، اجرای این دستورالعمل را پیگیری و موارد لازم 
را به حوزه معاون اول قوه قضائیه اعلام کنند و نتیجه اجرای 
این دستورالعمل در پایان هر هفته از سوی معاون اول قوه 

قضائیه به حوزه ریاست اعلام شود.
غلامحسین اسماعیلی -سخنگوی قوه قضائیه- روز گذشته 
از  معین  آمار  اعلام  بدون  نشست خبری  هفدهمین  در 
تعداد پرونده های معوق درباره دستورالعمل رسیدگی به 
پرونده های معوق، گفت: این دستورالعمل از سوی رئیس 
قوه قضائیه صادر و روز دوشنبه، به استان ها ابلاغ شده است 
و قرار است روز جمعه، همۀ رؤسای کل دادگستری ها و 
شورای قضایی برای رسیدگی به پرونده های معوق و کار 
جهادی نشست تخصصی داشته باشند و راه های اجرایی و 
عملیاتی به بحث گذاشته و ابزار کار معرفی شود تا بتوانیم 

اقدامات مؤثری انجام دهید.

حقوق و قضائی

فناوری های  و  دانش بنیان  مکمل  و  مشترک 
نوظهور،  با رویکرد مرزشکنی دانش های  نوین 
مهارتی  و  پژوهشی  آموزشی،  اساتید  تبادل 
مجرب و انتشار کتب و مقالات علمی حاصل از 
دستاوردهای پژوهشی و تحقیقاتی مشترک از 

جمله مفاد مشترک این تفاهم نامه است.
مشترک،  پژوهشی  یافته های  تجاری سازی 
مشترک،  استارت آپ های  و  بازار  فن  برگزاری 
برپایی نمایشگاه و معرفی محصولات، خدمات 
و تولیدات دانش بنیان و برگزاری گردهمایی و 
همایش علمی در سطح ملی و منطقه ای از جمله 
تعهدات مشترک وزارت دفاع و دانشگاه آزاد در 

اجرای این تفاهم نامه است.
بازدید  و  حضور  جریان  در  تفاهم نامه  این 

آزاد  دانشگاه  -رئیس  طهرانچی  محمدمهدی 
دستاوردهای  دائمی  نمایشگاه  از  اسلامی- 
به  راهبردی،  جلسه  تشکیل  و  دفاعی  صنعت 
امضای طرفین رسید. پیش از امضای تفاهم نامه، 
امیر حاتمی،  امیر سرتیپ  با حضور  جلسه ای 
طهرانچی و جمعی از معاونان دو طرف برگزار 

شد.
امور  معاون  حیدری-  احمد  جلسه،  این  در 
مجلس و ارتباطات اجتماعی دانشگاه، روح الله 
دهقانی فیروزآبادی- معاون تحقیقات، فناوری 
پژوهشگاه  رئیس  نگاهداری-  بابک  نوآوری،  و 
و شبکه آزمایشگاهی و  عنایت الله ملکی تبار- 
شکایات  به  رسیدگی  و  بازرسی  مرکز  رئیس 

دانشگاه آزاد، حضور داشتند.

یکی از بزرگترین اهرم های 
فشار غرب بر چین در این 

نبرد دریای جنوبی چین، 
قطع صدور انرژی از سوی 

کشورهای حوزه خلیج فارس 
به چین است؛ چرا که این 

کشورها، منهای ایران همگی 
نوکران غرب هستند و این 
می تواند یک کابوس عظیم 
برای چین باشد. چین تا به 

امروز فقط با برگ کره شمالی 
و احتمالِ حمله نظامی به 

تایوان در مقابل این تهدید 
ایستادگی می کرد اما حالا 
که ایران توانسته هژمونی 

بیشتری بر آبراه های حیاتی 
صور انرژی از مسیر کردیور 

جنوب ایجاد کند و نشان داده 
در صورت چنین تحریمی 

علیه چین تنها کشوری 
خواهد بود که نمی گذارد 

چینی ها بدون انرژی بمانند؛ 
چین را به صرافت حفاظت 

از این فرصت به دست آمده 
انداخته است.
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هنری

 در مسیر جشواره

نزدیک تر از همیشه به خلوتِ »کامیار شاپور«!
 کارگردان: میترا ابراهیمی

 تهیه کنندگان: پیمان قاسم خانی
...................................

»کامی« نخستین نمایش خود را در سیزدهمین جشنواره بین المللی 
سینما حقیقت داشت. »پیمان قاسم خانی« نویسنده، بازیگر و کارگردان 
سینماست که پیش از این او را به عنوان نویسنده ثابت سریال های 
»مهران مدیری« و فیلم های کمدی می شناختیم، حالا پا به عرصه 
مستند هم گذاشته و تهیه کنندگی مستندی با نام »کامی« را بر عهده 
گرفته است. این مستند تلاش می کند به درونیات و خلوت کامیار 
شاپور احترام بگذارد و او را فارغ از اینکه فرزند فروغ فرخزاد و پرویز 
شاپور است، به عنوان هنرمندی مستقل با رویا و آرمان شخصی معرفی 
کند. این فیلم روایتی از زندگی روزمره کامیار است که همانند همه 
انسان ها دل مشغولی های خود را دارد و به دنبال شعار و پیام های 
کسل کننده نیست. کامیار شاپور ۲۹ خردادماه سال ۱۳۳۱ به دنیا 
آمد. هم فروغ در شعرهایش به کامیار اشاره کرده، و هم پرویز شاپور 
از نامش، کامی، به عنوان نام مستعار خود استفاده کرده است. وقتی 
کامیار سه ساله بود، مادرش فروغ فرخزاد از پدرش پرویز شاپور جدا 
شد. پدرش اجازه نمی داد فروغ را ببیند اما از سوی دیگر هم هرگز 
تلاش نکرد تصویری ناخوشایند یا مخدوش از فروغ به کامیار ارائه دهد.

»میترا ابراهیمی« در پاسخ به این سؤال که چگونه توانسته کامیار 
شاپور را پیدا کنید، گفت:»همه دوستانم می دانستند که من دنبال 
کامیار می گردم و در یک نمایشگاه نقاشی، کسی به من خبر داد که 
کامیار می خواهد با تو صحبت کند. باور نمی کردم تا اینکه تماس 
گرفت و با هم قراری گذاشتیم. همه گفتند که او بسیار منزوی است 
و نمی آید، بار اول هم نیامد اما بالاخره او را پیدا کردم و یک سال 

تمام با او رفت وآمد داشتم تا به من اعتماد کند.«

کامی
بازگشت خالقِ »چند کیلو خرما برای مراسم تدفین« 

به فجر
 کارگردان: سامان سالور

 بازیگران: محسن تنابنده، پریناز ایزدیار، سمیرا حسن پور، متین 
ستوده و...

....................................
بازیگران: فیلم سینمایی »سه کام حبس« به نویسندگی و کارگردانی 
سامان سالور و تهیه کنندگی ساسان سالور که از اواخر تیر در تهران آغاز 

شده بود طی حدود ۶۰ جلسه فیلمبرداری در تهران به اتمام رسید.
شنیده ها حاکی از آن است که سامان سالور پس از چندین سال نه 
تنها به سینما و جشنواره فجر برگشته، بلکه منابع خبری می گویند 
او به همان »فضای خاص و جذابِ سینمای خودش« که پیش از 
»سیزده 5۹« و »تمشک« و... در »چند کیلو خرما برای مراسم 
تدفین« و »ترانه تنهایی تهران« از او به یاد داریم بازگشته که به می 
تواند به نوعی خبر خوب برای دوستدارانِ این نوع سینما باشد. بی 
شک جدیدترین فیلمِ سامان سالور یکی از کنجکاوبرانگیز ترین آثار 

فجرِ این دوره خواهد بود.
محسن تنابنده، پریناز ایزدیار، سمیرا حسن پور، متین ستوده، مریم 
بوبانی، محمود نظرعلیان، یدالله شادمانی، محمد اشکان فر و علیرضا 

مهران گروه بازیگران فیلم را تشکیل می دهند.
دیگر عوامل جدیدترین فیلمِ سامان سالور:

مدیر فیلمبرداری: مسعود سلامی، مدیر صدابرداری: مهدی ابراهیم 
زاده، طراح گریم: ایمان امیدواری، طراح صحنه: سحر شهامت، طراح 
لباس: غزاله معتمد، برنامه ریز: آرش حسن پور، منشی صحنه: آزاده 
جهانبخش، عکاس: محمد بدرلو، مدیر تولید: ساسان سالور، مدیر 
تدارکات و دستیار اول تولید: پرویز کاظم لو، سرمایه گذار: سیاوش امین 

پور، تهیه کننده: ساسان سالور

سه کام حبس
یک فیلمِ »بحث برانگیز«!

 کارگردان: ابراهیم ایرج زاد
 بازیگران:  محسن تنابنده، ساره بیات، شیرین یزدان بخش، ماهور 

الوند و...
....................................

جواد  کنندگی  تهیه  و  زاد  ایرج  ابراهیم  کارگردانی  به  »عنکبوت«  
نوروزبیگی پس از گذراندن مراحل پیش تولید، جلوی دوربین محمود 
کلاری رفت و پس از آن  دومین همکاری ایرج زاد و خسروی پس از فیلم 
»تابستان داغ« است. خسروی در اولین همکاری با این کارگردان سیمرغ 

بهترین تدوین را از جشنواره فجر نصیب خود کرد.
در این فیلم که اثری پربازیگر به حساب می آید، محسن تنابنده، 
ساره بیات، ماهور الوند، شیرین یزدان بخش، فرید سجادی حسینی، 
علی باقری، مهدی حسینی نیا، حمیدرضا هدایتی راد، گلنوش 
... گروه  قهرمانی، آتیه جاوید، مهدخت مولایی، نیوشا علیپور و 

بازیگرانش را تشکیل می دهند.
»عنکبوت« می تواند از فیلم های بحث برانگیز امسال باشد. این اثر 
که فیلمنامه اش را اکتای براهنی نوشته روایت زندگی مردی با بازی 
محسن تنابنده است که قصد دارد ریشه فساد را خشک کند و در 
حقیقت آسیب  شناسی و نقد نگاه تند است. همچنین محمدصادق 
رنج کشان به عنوان جانشین تهیه کننده و سرمایه گذار در فیلم 
»عنکبوت« حضور دارد. او که چندسالی است به طور جدی واردِ سینما 
شده و این ورود کم حاشیه هم نبوده، حضور پررنگی در جشنواره پیش 
رو دارد و از دیگر فیلم های که با سرمایه وی تولیده شده اند می توان 

به »خون شد« مسعود کیمیایی و... اشاره کرد.
دیگر عوامل دومین فیلم سینمایی »ابراهیم ایرج زاد« عبارتند از: مدیر 
فیلمبرداری: محمود کلاری، طراح چهره پردازی: مجید اسکندری، 

طراح صحنه: آیدین ظریف، طراح لباس: نازنین خزاعی و ...

عنکبوت

هرسال همین موقع ها است که رفته رفته شمارش معکوس برای آغاز یک دهه فجر دیگر و به تبعیت از آن یک جشنواره فیلم فجر دیگر آغاز می شود. 
شمارش معکوسی همراه با امیدواری نسبت به آینده و تماشای فیلم های شاید خوبی که از دلشان فیلم های ماندگاری بیرون بیاید و البته همراه با حسرتی 
که چرا در دوره هایی که فیلم هایی مثل »هامون« چراغ جشنواره را روشن می کردند حضور نداشتیم. هرسال همین موقع ها اخبار مربوط به اثر تازه 
کارگردان محبوب مان را دنبال می کنیم تا ببینیم کیمیایی ها و حاتمی کیاها و... این بار چه آشی برایمان پخته اند! مهم نیست که سنی ازشان گذشته؛ 

کیمیایی در هفتاد و چند سالگی هم کیمیایی است و برای »متروپل«هایش در جشنواره فجر صف طولانی تشکیل می شود.
امسال هم از این قاعده مستثنی نیست. درست که حوادث اخیر کمی دل هایمان را به درد آورده و تردید هایی مبنی بر حضور در همچین فستیوال هایی 
میان اهالی سینما زمزمه می شود، اما جشنواره فجر امسال هم با قدرت و البته با یاد آن عزیزان کارش را دنبال خواهد کرد و طبق عادت هرساله، فیلم های 
یک سال پیش روی سینمای ایران به نمایش در می آورد. در قسمتِ چهارم آثار احتمالی بخش مسابقه سی و هشتمین جشنواره ملی فیلم فجر به دیگر 
آثار این دوره و حضور متفاوتِ »پیمان قاسم خانی« در قامت تهیه کننده یک مستند و بازگشت فیلمساز پرافتخار و مطرح دهه هشتاد یعنی »سامان 

سالور« با فیلم »سه کام حبس« و فیلم »عنکبوت« به کارگردانی »ابراهیم ایرج زاد« می پردازیم: 

مهدی تیموری

»دنیای هوادار« از آثار احتمالی سی و هشتمین جشنواره فیلم فجر  گزارش می دهد )4(

ازبازگشت»سامانسالور«تاورود»قاسمخانی«
بهعرصهتهیهکنندگیمستند!

سردبیر

3 روز 
1
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7 اقتصادی

   دکتر علی قوامی
محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی

و  تحلیل گر بازارسرمایه

بهینه سازی وب سایت در چندین مرحله انجام 
می شود. زمان طراحی، اولین مرحله بهینه سازی 
سایت است. اگر در این مرحله سایت بهینه سازی 
و واکنش گرا نشود، بعدها اگر تلاش زیادی نیز 
برای سئو شود، نتیجه مطلوبی نخواهد داشت. 
بهینه سازی سایت  ابتدا  همان  از  باید  بنابراین 

آغاز شود.
و  مخاطبان  تمامی  به  باید  طراحی  زمان  در 
استفاده  سایت  به  ورود  برای  که  دستگاه هایی 
می کنند، توجه داشت. امروزه بسیاری از مخاطبان 
بدون اینکه در پشت دستگاه رایانه بنشینند و یا 
کامپیوترهای شخصی خود را باز کنند، تنها از 
طریق گوشی های همراه خود از شبکه اینترنت 
استفاده می کنند. ورود به وب سایت ها و بازکردن 
صفحات آن ها، با یک دستگاه کوچک تلفن همراه 
به عنوان یکی از دستاوردهای تکنولوژی روز دنیا، 
اینترنتی چندین  کاربران  تعداد  تا  موجب شده 

برابر شود.
اینترنتی  کاربران  تعداد  صعودی  افزایش  این 
به عنوان فرصتی برای شرکت هایی است که قصد 
دارند تا از طریق اینترنت کسب و کار خود را 
می یابد  تحقق  امر  این  زمانی  اما  دهند.  ارتقاء 
که به امکانات کاربران نیز توجه شود. به عبارت 
دیگر، همانطور که گفته شد بسیاری از کاربران 
تلفن همراه وارد سایت  از  با استفاده  اینترنتی 
می شوند. بنابراین باید سایت به گونه ای طراحی 
قابل  همراه  تلفن  دستگاه  طریق  از  که  شود 
خوانش باشد. در این رابطه می توان از سایت های 

واکنش گرا نام برد.

سایت واکنش گرا
بهینه سازی سایت زمانی حاصل می شود که تعداد 
بازدیدکننده های سایت تا حد زیادی افزایش پیدا 
کند. حال اگر سایت واکنش گرا طراحی شده باشد، 
تعداد بازدیدکننده ها نیز افزایش می یابد. به بیان 
دیگر، کاربرانی که از طریق گوشی های همراه وارد 
سایت می شوند، اگر سایت را مرتب و مطالب را قابل 
از سایر صفحات آن نیز  خواندن ببینند، مطمئناً 
دیدن می کنند. تصور کنید که سایت بدون توجه به 
تکنیک های واکنش گرا طراحی شده باشد، زمانی که 
کاربر از طریق تلفن همراه صفحات آن را باز می کند، 
با مطالبی درهم ریخته و نامرتب مواجه می شود. در 
برخی موارد نیز تصاویر بر روی متن ها قرار می گیرند 

که خواندن را دشوار می کنند.

تأثیر سایت واکنش گرا در بهینه سازی سایت
اگر طراح یا وبمستر به این قسمت از طراحی سایت 
توجهی نداشته باشد، تعداد زیادی از بازدیدکنندگان 
را از دست می دهد. کاربران به محض اینکه وارد 
سایتی شوند که اصول و تکنیک های ریسپانسیو 
را رعایت نکرده است، فوراً صفحه سایت را ترک 
واکنش  دقت  به  جستجو  موتورهای  می کنند. 
در  می کنند.  رصد  را  کاربران  عکس العمل  و 
و  نیازها  از  اطلاع  برای  جستجو  موتورهای  واقع 
خواسته های کاربران اینترنتی، سعی دارند تا رفتار 

آن ها را در سایت ها بررسی کنند.
برای مثال، مدت زمانی که کاربران در یک صفحه 
می مانند، نشان از محتوای باکیفیت آن صفحه دارد. 
زیادی در یک صفحه  کاربران مدت  اگر  بنابراین 
موتورهای  از  را  بالاتری  امتیاز  آن صفحه  بمانند، 
جستجو کسب می کند. حال تصور کنید کاربر وارد 
صفحه ای شده است که واکنش گرا نیست، در این 
صورت با بستن سریع صفحه، موتورهای جستجو 
این پیغام را ثبت می کنند که این صفحه بهینه سازی 

نشده است. در نتیجه رتبه سایت کاهش می یابد.

مزایای سایت واکنش گرا
  زمانی که سایت واکنش گرا طراحی شود، نیازی 
به طراحی سایت اختصاصی برای انواع گجت ها 
و دستگاه ها نیست. بلکه تنها یک سایت کفایت 
می کنند و تمامی کاربران با هر دستگاه و مرورگری 

می توانند از همان سایت استفاده کنند.
  در سایت هایی که واکنش گرا طراحی می شوند، 
ساختار لایه های سایت به صورت شناور طراحی 
عرض  تا  می شود  موجب  امر  همین  می شود. 
صفحات، سایر متن، اندازه تصاویر و... نیز به طور 

خودکار تنظیم شود.
هزینه های  در  واکنش گرا،  های  سایت  در    
طراحی سایت به طور مؤثری صرفه جویی می شود. 
در گذشته مدیران وب سایت ها برای اینکه سایت 

در گوشی های همراه نمایش داده شود، مجبور 
بودند برای هرنوع ابزار یک قالب خاص طراحی 
کنند. در حالی که اکنون به این ابزارها نیاز نیست.

۵ نکته طلایی در مورد انتخاب
عنوان وب سایت

یکی از با اهمیت ترین مسائل برای وب سایت شما 
موتورهای  توسط  شما  وب سایت  که  است  این 
جستجو در رتبه بالایی قرار بگیرد. در واقع موتورهای 
جستجو هر صفحه سایت را با نام خودشان صدا 
می زنند. پس انتخاب تیتر مناسب برای هر صفحه به 
منزله سریع تر یافتن آن صفحه برای کاربر است. در 
این زمینه شما می توانید حتی با رعایت اصول سئو، 

به بهتر شدن این امر کمک کنید:

  خواسته موتورهای جستجو را در نظر بگیرید
برای نوشتن تیترها مطابق میل موتورهای جستجو 
عمل کنید و کلمات کلیدی مورد استفاده در متن 
را در نظر بگیرید و از آنها در تیتر خود استفاده کنید. 
برای انتخاب عنوان تیتر مورد نظر آمارهای کلماتی که 
بیشتر مورد استفاده قرارگرفته را به دست آورید و از 
کلمات پرکاربرد در عنوان سایت خود استفاده نمایید.

  کوتاه بودن و جامعیت تیتر صفحه اول
برای انتخاب تیتر صفحه اول خود خیلی دقت کنید.
برای  را  متاتگ  در حکم  در صفحه  تیتر  که  چرا 
صفحات دیگر دارد و به وسیله تیتر صفحه اول است 
که سایت شما به موتورهای جستجو معرفی می گردد.

  تیتر خود را سؤالی کنید
بر  مخاطب  در  را  کنجکاوی  حس  سؤالی  تیتر 
می انگیزد و آن را به خواندن متن اصلی مشتاق 
می کند و در متن شما به دنبال سؤال خود می گردد.

  در نوشتن تیترها صادق باشید
کاربران تمایل بیشتری به خواندن تیترهایی دارند 
با  را  تیترهای خود  باشند.  بر صداقت  که مبتنی 
تجربه های شخصی، شکست و موفقیت ها ادغام 

کنید.

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

تأثیراتوبسایتواکنشگرادربهینهسازیسایتچیست؟
پنج نکته طلایی در مورد انتخاب عنوان وب سایت

اقتصاد و فناوری

پایان  تا  که  کرد  اعلام  شهرسازی  و  راه  وزیر 
مسیر  طول  به  ۵80کیلومتر  دوازدهم  دولت 
مردم  به  خدمت  هدف  با  کشور  آزادراه های 

اضافه می شود.

محمد اسلامی روز گذشته در آیین افتتاح متروی 
گلشهر- هشتگرد گفت:  تا پایان دولت دوازدهم، 

یک هزار و 5۰۰کیلومتر ریل و خطوط جدید برای 
بالا بردن ظرفیت، ایمنی و خطوط فرعی و حومه ای 
است که تکمیل چهار خطه تهران - کرج و خط دوم 

کرج - قزوین خواهد بود.
وی افزود: تلاش می شود کنار گذرِ جنوبی البرز که 
۱۶۰کیلومتر آزادراه است تا پایان دولت دوازدهم 
در  مجموع  در  صورت  این  در  که  کنیم  افتتاح 

دولت یازدهم  و دوازدهم، 58۰کیلومتر به آزادراه 
های کشور اضافه می شود،  ضمن آنکه بهره برداری 
از  پروژه آبیک گرمسار نیز بار سنگین ترافیک را 

روان می کند.
اسلامی خاطرنشان کرد: ادامه احداث اتوبان همت با 
تلاش مدیریت شهری کرج کنار گذرِ شمالی است 
که ادامه آن از دره عبور می کند و ۲کمربندشمالی و 

جنوبی، بهترین توسعه زیر ساختی حمل و نقل برای 
البرز محسوب می شود.

وی با اشاره به اینکه تلاش می شود با بهره برداری از 
خطوط کیفیت بخشی به مردم را در بخش حمل و 
نقل داشته باشیم،  افزود: از خودرو محوری به ریل 
اقدام بزرگی است که در دولت تدبیر و امید با اهتمام 

ویژه به آن پرداخته شده است.

راه و مسکن
»وزیر راه و مسکن«: 

۵80کیلومتر به آزادراه های کشور اضافه می شود
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محمدحسین سیفی

 بالاخره بعد از سال ها به نظر می رسد که تاج و تخت 
باید  ایران  فوتبال  فدراسیون  در  را  تاج«  »مهدی 
نیست  قادر  او دیگر  و  بیاوریم  به حساب  فروریخته 
فدراسیون  ریاست  خطیر  مسئولیت  عهده دارِ  که 
فوتبال باشد. اتفاقی که در بحبوحه کنونیِ پرداخت 
دستمزد »مارک ویلموتس« و انتخاب سرمربی تیم 
ملی، می تواند تلخ ترین خبر ممکن باشد و شاید اگر 
در شرایط متعادل تری این اتفاق می افتاد، می توانستیم 
خوشحالی بیشتری به این خبر نشان بدهیم؛ چرا که 
این خیال خام را می توانستیم بپرورانیم که پس از 
سال ها قرار است اتفاقات خوبی برای مدیریت فوتبال 
مملکت بیفتد. اما خب همین هم از »خیال خام« 
فراتر نمی رود تا وقتی که حلقه نزدیکان »مهدی تاج« 
کماکان در رأس قدرت در فوتبال مملکت هستند و 
حتی نبود تاج هم هیچ خدشه ای به این حلقه وارد 
نمی شود. حالا هم که تاج با استعفای خودش رفته، 
قطعاً از دل همچین مجمع و هیئت رئیسه ای یکی از 
خودشان در انتخابات اردیبهشت ماه بیرون خواهد آمد 

و خبری از تغییرات بنیادین نیست!
بماند که دلیل استعفای مهدی تاج مشکلات قلبی و 
بیماری وی عنوان شد اما به نظر می رسد کلید استعفای 
او از چندروز پیش خورده شده بود و وی با تماسی 
مواجه شد که وضعیت جسمانی او را بهم ریخت و 
در نهایت منجر به بستری شدن او در بیمارستان 
شد. حضور مهدی تاج در بیمارستان در شرایطی که 
فدراسیون فوتبال درگیرِ حل و فصل قرارداد ویلموتس 
و برطرف کردن ابهامات آن بود، اوضاع این فدراسیون 
خبرساز و پرُحاشیه را بحرانی کرد تا در نهایت رئیس 

فدراسیون ناچار به استعفاء شود.
اعضای هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال روزدوشنبه، 
جلسه ای اضطراری را برای بررسی استعفای مهدی تاج 
از ریاست فدراسیون فوتبال تشکیل دادند. پس از پایان 
این جلسه اعضای هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال به 
همراه ابراهیم شکوری، سرپرست دبیرکلی فدراسیون 
فوتبال ساختمان این فدراسیون را ترک کردند و به 
وزارت ورزش و جوانان رفتند و حالا با تصمیم اعضای 
موقت  جایگزین  فوتبال  فدراسیون  رئیسه  هیئت 
ماده۳8  بند۲  به  باتوجه  تاج مشخص شد.  مهدی 
اساسنامه فدراسیون فوتبال که در آن قید شده است: 
»اگر رئیس فدراسیون غایب باشد، فوت نماید و یا به 
طور دائم یا موقت از انجام وظایف خود سر باز زند، 
نایب رئیس اول، عهده دار وظایف وی تا زمان رفع 
غیبت یا مجمع بعدی خواهد بود. در صورت غیبت 
یا خودداری نایب رئیس اول، وظایف به نواب رئیس 
بعدی و یا سایر اعضای هیئت رئیسه محول می شود.« 

در نتیجه با توجه به عدم فعالیت نایب رئیس اول، 
وظایف  فدراسیون  دوم  رئیس  نایب  بهاروند  حیدر 
محوله به رئیس فدراسیون را عهده دار شد و از دیروز 
او به عنوان سرپرست فدراسیون فوتبال معرفی شده 
است. نایب رئیس دومی که هم اکنون ریاست سازمان 
لیگ فوتبال را هم برعهده دارد و از طرفی بازنشسته 
است. او از هفته آینده باید امور فدراسیون را برعهده 
بگیرد. هنوز بابت زمان برگزاری مجمع فدراسیون 
قبلی  برنامه  طبق  است.  نشده  حاصل  جمع بندی 
مجمع فدراسیون اردیبهشت۹۹ باید برگزار شود. طبق 
قانون بهاروند هم به دلیل بازنشستگی قادر نیست تا 
عهده دار فعالیت های آتی فدراسیون فوتبال باشد. البته 
با توجه به اینکه موضوع سرپرستی مطرح است، شاید 
موضوع بازنشستگی او مانعی برای حضورش نباشد 
اما برای ریاست فدراسیون پس چه اتفاقی می افتد؟ 
یعنی بهاروند به راستی در انتخابات ریاست فدراسیون 
در مجمع کاندیدا نخواهد شد؟ با این حال، وضعیت 
نابسامان فدراسیون فوتبال پس از استعفای مهدی تاج 
شرایط سختی را برای فوتبال رقم خواهد زد، چرا که 
فدراسیون در شرایط فعلی درگیر مسأله پیچیده ای 
این  قرارداد  فسخ  بحث  و  ویلموتس  مارک  نام  به 
مربی است، سرمربی بلژیکی تیم ملی که به تازگی از 
فدراسیون فوتبال به فیفا هم شکایت کرده و باید دید 
در نبود تاج و مشکل نواب رئیس، چه کسی این مسأله 

را دنبال خواهد کرد.
اما جالب تر از بحث انتخاب بهاروندِ بازنشسته به عنوان 
سرپرست فدراسیون فوتبال ایران و البته موقتی بودن 
این پست طبق قانون تصویب شده به دست مجلس 
شورای اسلامی، اتفاقی است که چند ماه پیش برای 
او رخ داد. بهاروند چند ماه پیش توسط کمیته اخلاق 
با محرومیت رو به رو شد اما مدتی بعد محرومیت 
بهاروند بخشیده شد تا او حالا مشکلی برای حضور 
در فدراسیون نداشته باشد. جالب تر اینکه با گذشت 
این مدت هنوز هم مشخص نیست تکلیف کسانی که 
در کمیته اخلاق حکم به محرومیت بهاروند دادند چه 

شد و در حال حاضر خبری از هیچ کدام آنها نیست.
اول«  رئیس  »نائب  وجود  نکته، خلأ  این  بر  علاوه 
هم به نوبه خود بسیار چالش برانگیز است. زیرا پس 
از اینکه علی کفاشیان، نایب رئیس اول فدراسیون 
از سمت خود کناره گیری کرد این فدراسیون هنوز 
جانشین کفاشیان را نشناخته است. مهدی تاج حتی 
تعیین  را  اول  رئیسی  نایب  مدت هاست سرپرست 
نکرده که این مسأله هم در نوع خود جالب است. حالا 
و در این شرایط اصفهانیان )از اعضای هیئت رئیسه 
بازگشت »علی  فدراسیون فوتبال( در مورد شایعه 
کفاشیان« گفته است: »خیر،  این طور نیست. ایشان با 
توجه به اینکه نایب اول بودند و مدتی حضور نداشتند، 
اعلام کرد اگر دوست داشته باشید من برمی گردم. فکر 
نمی کنم کفاشیان به کسی برای بازگشت زنگ زده 
باشد. او چندین سال رئیس فدراسیون بوده و کمبودی 
ندارد، فقط گفت من استعفای کتبی نداده ام، اما اگر 
بخواهید این کار را                                                                         انجام می دهم. او برای بازگشت 
فشاری نیاورده و آدم بزرگی است.« این در حالی است 

که از سال گذشته و با تصویب قانون منع به کار گیری 
بازنشستگان، علی کفاشیان جزو اولین نفراتی بود که 
»استعفا«ی خود را اعلام کرد. حالا صحبت جدیدی 
به میان آمده است و می گویند او »استعفای کتبی« 

نداده است و می تواند بازگردد!
روز  چند  از  هم  »ابراهیم شکوری«  دیگر  از طرف 
یا  فدراسیون  ریاست  پست  گرفتن  برای  گذشته، 
است؛  کرده  تیز  دندان  آن  »سرپرست«ی  حداقل 
ابراهیم شکوری گفته بود امورات اجرایی فوتبال دست 
من است و این طور القاء شد که قضد دارد سرپرست 
فدراسیون فوتبال شود. اما در این باره هم اصفهانیان 
دبیرکل  شکوری،  »ابراهیم  گفته:  و  شده  منکر 
فدراسیون فوتبال و مسئول کارهای اجرایی فدراسیون 
نگفته که  اما چنین چیزی  او درست گفته  است. 
برداشت ها  باشم.  فدراسیون  سرپرست  می خواهم 
متفاوت است. او فقط گفته کارهای اجرایی را                                                                         انجام 
می دهم و در حال انجام این کار هم هست.« یعنی 
با صرف به اینکه »برداشت ها متفاوت است« باید ما 
به عنوان مخاطب به این پی ببریم که ایشان چنین 
قصدی نداشته اند حال آنکه وضعیت بسیار بی در و 

پیکر تر از این حرف ها نشان می دهد!
هم  رئیسه  هیئت  اعضای  از  برخی  فعلیِ  شرایط 
مشابه بهاروند است و عبدالکاظم طالقانی و فریدون 
اصفهانیان جزو بازنشستگان محسوب می شوند. در 
این بین و از میان اعضای هیئت رئیسه تنها »محمود 
شیعی« و »هدایت ممبینی« هستند که بازنشسته 
عهده دار  آنها  از  یکی  شاید  و  نمی شوند  محسوب 
دو هم  این  که  فوتبال شود.  فدراسیون  مسئولیت 
هیچکدام رزومه مدیریتی کافی و لازم برای پست به 
این خطیری و مهمی در فوتبال مملکت ندارند و قمار 
سپردن این پست به آنها بسیار ریسکی نشان می دهد؛ 
حال آنکه مدیران فوتبالی بسیار کارکشته تری از جمع 

فدراسیون نشینان وجود دارند که بد نیست آقایان 
نگاهی به آنها هم بیندازند.

با این همه می بینید که همین تغییر مهره جزئی 
هم همچین کم دردسر نیست و حسابی فدراسیون و 
وزارت ورزش را به تکاپو انداخته است. و احتمالاً تا 
انتخابات مجمع باید مدام شاهد لابی گری های آقایان 
باشیم و البته جنگ قدرت تأثیرگذاری که همین حالا 
هم میان »وزارت ورزش« و فدراسیون نشینان به وجود 
می خواهد  دلش  ورزش  وزارت  قطعاً  است.  آمده 
مهره ای نزدیک تر به خودش را بر مسند کار بنشاند 
و حلقه نزدیکان تاج هم مقاومت خواهند کرد. به  هر 
روی به زودی خواهیم فهمید که دو طرف این جنگ 

روی چه کسی به اتفاقِ نظر می رسند...

»دنیای هوادار« از فدراسیونِ »پساتاج« گزارش می دهد؛

صندلیخالیباچهکسیپرُمیشود؟
گزارش ورزشی

جالب تر از بحث انتخاب بهاروندِ 
بازنشسته به عنوان سرپرست 
فدراسیون فوتبال ایران و البته 

موقتی بودن این پست طبق 
قانون تصویب شده به دست 

مجلس شورای اسلامی، اتفاقی 
است که چند ماه پیش برای او 
رخ داد. بهاروند چند ماه پیش 

توسط کمیته اخلاق با محرومیت 
رو به رو شد اما مدتی بعد 

محرومیت بهاروند بخشیده شد 
تا او حالا مشکلی برای حضور در 

فدراسیون نداشته باشد. 


